

INTRODUCTION

This document revises and updates the second edition of a bibliography produced in 1987 by the Dept. of External Affairs under the title, Monographs and Periodicals Published Abroad in the Context of Canadian Studies.

The bibliography contains references to books and serial titles which were published outside Canada but which deal in whole, or in part, with Canada or with Canadians. In the present edition its scope has been enlarged to include theses from non-Canadian universities.

In addition to expanded coverage, the bibliography has been reorganized into broad subject categories, subarranged alphabetically by author. This arrangement is intended to assist both researchers who wish to survey Canadian Studies activities in a specific field, and librarians wishing to use the document as a reference tool for collection development. A name index provides a second point of access.

The titles for the bibliography were collected over the course of a year-long pilot project sponsored jointly by the Dept. of External Affairs, and the National Library of Canada. Approximately 25 percent of the titles in the bibliography are in the documentation centre of the ICCS and were collected through the generous donations of Canadian Studies associations, programs and scholars, and the

Cet ouvrage est une version révisée et mise à jour de la bibliographie publiée en 1987 par le Ministère des affaires extérieures sous le titre: Monographies et revues publiées à l'étranger dans le cadre des études canadiennes.

La bibliographie énumère des livres et périodiques publiés à l'étranger, et qui portent, en tout ou en partie, sur le Canada ou les Canadiens. Cette édition inclut également des thèses soutenues dans des universités hors du Canada.

La bibliographie est divisée en grandes catégories, par sujet, et les ouvrages à l'intérieur de chaque catégorie sont classés par ordre alphabétique d'auteurs. Nous avons décidé d'adopter cette façon de faire pour faciliter le travail des chercheurs qui voudraient obtenir rapidement une vue d'ensemble de la production dans un domaine spécifique des études canadiennes, et pour aider les bibliothécaires qui utiliseront cette bibliographie comme instrument pour leur travail d'acquisition. On peut également utiliser la bibliographie à partir de l'index des noms.

Le travail de collecte des données pour cet ouvrage a été réalisé dans le cadre d'un projet pilote, subventionné conjointement par le Ministère des affaires extérieures et la Bibliothèque nationale du Canada. Le Centre de documentation du